
 
 

 
  

 
 
 
NOUS PRODUCTES “SOCIALS” A CAIXA SABADELL 
 
El passat mes d’abril, Caixa Sabadell va començar a comercialitzar dos nous productes: El fons 
d’inversió “JPMF Global Socially Responsible Fund” i els “Microcrèdits”. 
 
Els representants del personal als Òrgans de Govern fa més de dos anys que estan fent propostes al 
Consell  d’Administració perquè la Caixa comercialitzi productes d’aquesta mena i aprofunditzi en els 
principis fundacionals en la seva gestió. Ara es comencen a veure els fruits d’aquests esforços. 
 
En la darrera edició de “La Llibreta” heu pogut llegir les nostres propostes i, en concret, sobre les 
actuacions en matèria d’activitat financera solidària demanàvem: 
 

? Dipòsit solidari. Per canalitzar l’estalvi de persones i entitats que vulguin invertir en projectes 
d’acció solidària. Aquests dipòsits serviran en part per dotar el fons destinat a microcrèdits. 

? Microcrèdits. Dirigits a persones en risc o situació d’exclusió social. Sense béns econòmics i 
que no poden accedir al sistema financer tradicional. Dirigits a finançar empreses d’economia 
social. És necessari el treball conjunt amb els instituts d’ocupació dels ajuntaments i altres 
entitats socials.  

? Comercialitzar o desenvolupar un fons ètic juntament amb altres Caixes. En aquest sentit, la 
línia de col·laboració encetada amb l’Ipes d’Esade i l’Observatori de fons ètics, ecològics i 
solidaris, hauria d’aportar el coneixement efectiu per aquest desenvolupament. 

 
Quant als microcrèdits creiem necessària la intermediació dels Ajuntaments i d’altres entitats, ja que 
són els principals conductors d’aquest tipus d’operacions. El fet de no incorporar-los podria fer que el 
nombre de sol·licituds fos inferior al que caldria esperar. Respecte del fons lamentem que no s’hagi 
pogut trobar dins del mercat nacional un que respongués a les nostres expectatives, o que la CECA no 
hagi estat interessada en el desenvolupament d’un de nou. 
 
Malgrat les mancances dels productes esmentats, hem de felicitar-nos tots plegats pel camí endegat i 
treballar per anar millorant-los i diversificant-los amb el dipòsit solidari i altres productes en el decurs 
d’aquest any. 
 
A continuació us reproduïm la intervenció dels representants del personal a l’Assemblea General que 
es va celebrar el passat 4 de maig. 
 
“Intervenció representants treballadors AG 4/5/05 
 
Bona tarda senyores i senyors consellers, 
 
Com a representants electes dels treballadors de Caixa Sabadell, volem traslladar a l’Assemblea 
General les següents reflexions: 
 
Felicitem la Caixa i ens felicitem per haver iniciat el camí d’ofertar productes financers ètics i socials. El 
compromís adquirit en l’Assemblea General de 2004 pel president de Caixa Sabadell s’ha acomplert 
amb l’inici d’una línia de microcrèdits i també la comercialització d’un fons que inverteix en companyies 
de comportament ètic, social i mediambiental. 
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Recordem, però, que ha hagut de transcórrer tot un any des d’aquell compromís per poder disposar 
d’aquests dos productes. Creiem que no tot acaba aquí, sinó que els hem de donar contingut i publicitat 
ja que tenen un mercat. També hem d’explorar nous productes com ara els dipòsits solidaris vinculats 
amb microcrèdits. 
 
També valorem positivament l’orientació de la inversió de l’Obra Social vers les activitats d’assistència 
social, però creiem que caldria donar un pas decidit (com han fet altres entitats del sector) en 
l’increment sensible de l’aportació que es destina a l’Obra Social. Perquè l’Obra Social és el que 
diferencia les Caixes d’Estalvis dels Bancs i, per tant, és un dels valors a preservar i aprofundir. 
 
En aquest sentit, confiem que les quotes participatives com a via per incrementar els recursos propis 
continuïn sense abordar-se ja que la seva adopció posaria en seriós perill l’activitat de l’Obra Social i, 
en conseqüència, la naturalesa de la Caixa. 
 
Gràcies per la seva atenció.” 
 
 


